

ການປະຕິບັດສະມາທິໃນຫຼວງພະບາງ

ການວາງສະແດງຂອງສູນຂໍ້ມູນເອກະສານຮູບພາບພະພຸດທະສາສະໜາ
ຮູບພາບທາງດ້ານປະຫວັດສາດທີ່ສະສົມມາຈາກວັດຕ່າງໆ
ແລະ
ຮູບພາບງານການປະຕິບັດວິປັດສະນາຂອງຄະນະສົງຫຼວງພະບາງ
ຖ່າຍໂດຍ ອາຈານ ຮັນ ເກອອກ ເບີເກີ

ບໍ່ມີກິດຈະກຳໃດທີ່ຈະສຳຄັນໄປກວ່າການປະຕິບັດສະມາທິ ສຳລັບການໃຊ້ຊີວິດຢູ່ໃນວັດ. ໂດຍການຝຶກສະມາທິ
ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ພະສົງສາມາດບັນລຸເຖິງຄວາມສະຫງົບຂອງຈິດໃຈ, ຈາກການປະຕິບັດສະມາທິຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ພະສົງບັນລຸ
ບັນຍາຄວາມຮູ້ແຈ້ງ, ແລະຈາກການປະຕິບັດສະມາທິຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ພະສົງສາມາດບັນລຸເຖິງເປົ້າໝາຍສູງສຸດຄື
ການຕັດສະຮູ້ແລະເຂົ້າເຖິງພະນິບພານ.

ການປະຕິບັດສະມາທິແລະການສອນວິທີປະຕິບັດສະມາທິນີ້ ເປັນປະເພນີທີ່ເຄີຍປະຕິບັດກັນມາເປັນເວລາຫລາຍ
ສະຕະວັດແລ້ວໃນຫຼວງພະບາງ. ວິທີການສະເພາະຂອງການປະຕິບັດສະມາທິແມ່ນໄດ້ຮັບການພັດທະນາມາເປັນ
ລຳດັບ. ການຮັບຮູ້ຂອງຊາວໂລກຕາເວັນຕົກກ່ຽວກັບມໍລະດົກທາງດ້ານສາສະໜາແລະວັດທະນະທຳຂອງລາວນີ້
ຍັງໜ້ອຍຫຼາຍ. ໃນການວາງສະແດງຂອງພວກເຮົາ, ພວກເຮົາພະຍາຍາມນຳສະເໜີໃຫ້ທ່ານໄດ້ເຫັນເຖິງປະເພນີ
ອັນໜຶ່ງທີ່ທັງຖືກເຊື່ອງຊ້ອນແລະງົດງາມ.

ພະພຸດສາສະໜາໃນລາວເປັນທີ່ຮູ້ຈັກກັນໃນຮູບແບບຂອງ ສະມະຖະ (ການປະຕິບັດສະມາທິ
ທີ່ນຳໄປສູ່ຄວາມສະຫງົບທາງຈິດໃຈ) ແລະ ວິປັດສະນາ (ການປະຕິບັດສະມາທິເພື່ອພັດທະນາສະຕິແລະ
ບັນຍາຮູ້ແຈ້ງ). ສະມະຖະເປັນວິທີການປະຕິບັດທີ່ແຜ່ຫຼາຍ ເຊິ່ງອອກຕົນຍາດໂຍມເຄີຍປະຕິບັດກັນເປັນ
ປະຈຳ, ໃນຂະນະທີ່ ວິປັດສະນາເປັນການປະຕິບັດທີ່ຈຳກັດຢູ່ໃນບາງສູນລວມໃນວັດເຊິ່ງຈັດຂຶ້ນຢູ່ອ້ອມ
ພະວິປັດສະນາຈານຜູ້ທີ່ສາມາດຈັດຂຶ້ນເປັນຄັ້ງຄາວ.

ພະສົງຫຼວງພະບາງຍັງປະຕິບັດປະລິວາດສະກຳ, ໃນເວລາທີ່ເພີ່ນຫຼີກໄປປະຕິບັດສະມາທິໃນສະຖານທີ່ໂດດດ່ຽວ
ໃນປ່າເປັນເວລາ 14 ວັນ ແລະພັກຢູ່ໃນຕູບກຳ ໃນຂະນະທີ່ເພີ່ນປະຕິບັດກິດລະບຽບເຄິ່ງຄັດກັບຄວາມ
ຫງຽບແລະສຸດມົນດ້ວຍບົດສູດພິເສດ. ຍັງມີການປະຕິບັດທຸດົງຄະວັດ ເຊິ່ງພະສົງຈະຢູ່ແລະຍ່າງຕາມປ່າ, ມີກິດ
(ຄັນຮົມ) ໃຫຍໜຶ່ງອັນກາງເປັນບ່ອນກຳບັງ. ການແຍກຕົວໄປຢູ່ໂດດດ່ຽວທັງຮ່າງກາຍແລະຈິດໃຈນີ້ເປັນສ່ວນສຳຄັນ
ໃນການປະຕິບັດສະມາທິຂອງພະສົງໃຫ້ມີຄວາມສະຫງົບ.

ການວາງສະແດງການປະຕິບັດສະມາທິໃນຫຼວງພະບາງຂອງພວກເຮົາ
ແບ່ງອອກເປັນສອງພາກສ່ວນຄືທາງດ້ານປະຫວັດສາດແລະຮ່ວມສະໄໝ.

ພາກສ່ວນທາງດ້ານປະຫວັດສາດສະແດງຮູບພາບຕົ້ນສະບັບທີ່ຖ່າຍຫຼືສະສົມໂດຍພະສົງ ເປັນເວລາຫຼາຍກວ່າ 100
ປີ ທີ່ເກັບໄວ້ໃນຕູ້ແກ້ວສາມໜ່ວຍ: ຕູ້ທຳອິດສະແດງຮູບພາບສາທຸ ໃຫຍ ຊາຍສະມຸດ ໂຊຕິໂກ ເປັນເຊື້ອເຈົ້າທີ່ບວດ
ແລ້ວໄປສຶກສາການປະຕິບັດສະມາທິທີ່ປະເທດໄທແລະພະມາ ໄດ້ເລີ່ມກໍ່ຕັ້ງສຳນັກວິປັດສະນາກຳມະຖານທີ່
ວັດປ່າໂພນເພົາ, ຫຼວງພະບາງ ໃນທ້າຍຊຸມປີ 1960 ຕູ້ທີ່ສອງສະແດງຮູບພາບການປະຕິບັດສະມາທິທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ
ກັບສາທຸ ໃຫຍຄຳຈັນ ວິຣະຈິດຕະມະຫາເຖລະ. ຕູ້ທີ່ສາມສະແດງຮູບພາບການປະຕິບັດສະມາທິຂອງແມ່ຂາວ
ທີ່ຖ່າຍໃນລະຫວ່າງຊຸມປີ 1940 ແລະ 1950 ໂດຍສາທຸ ໃຫຍອຸ່ນເຮືອນ ຫາສະປັນໂຍ ວັດໜອງ ສີຄູນເມືອງ.
ຮູບພາບເຫຼົ່ານີ້ແມ່ນຮູບພາບທາຍາກທີ່ສຸດໃນໂລກຂອງພຸດທະສາສະໜານິກາຍເຖລະວາດ.

ພາກສ່ວນທີ່ເປັນຮູບພາບຮ່ວມສະໄໝໄດ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນການປະຕິບັດສະມາທິປັດສະນາໃນປັດຈຸບັນທີ່ໄດ້ພື້ນ
ຕົວຂຶ້ນມາອີກຄັ້ງໜຶ່ງໃນຫຼວງພະບາງ. ການພື້ນຕົວຂອງພະພຸດທະສາສະໜາໃນລາວໃນຫຼາຍປີມານີ້ເຮັດພະສົງຫຼວງ
ພະບາງຮື້ພື້ນການສອນການປະຕິບັດວິປັດສະນາຂຶ້ນຢ່າງເປັນລະບົບແລະຢ່າງກ້າຫານ. ຮູບພາບແຜ່ນໃຫຍ່ທີ່ຈັດ
ສະແດງໄວ້ເທິງຝາດ້ານໃຕ້ແມ່ນການສອນການປະຕິບັດຂອງຄະນະສົງ.

ຮູບພາບຂາວດຳສີ່ຫຼ່ຽມຈະຕຸ້ລັດເຫຼົ່ານີ້ຖ່າຍໂດຍ ອາຈານຮັນສ໌ ເກອອກ ເບີເກີ ເປັນພາກຜົນຂອງໂຄງການຊຸມຊົນມີ
ສ່ວນຮ່ວມແບບພິເສດ, ທີ່ພະສົງຫຼວງພະບາງໄດ້ເຮັດວຽກຮ່ວມກັບນັກສິລະປິນຊາວຕາເວັນຕົກເພື່ອພະຍາຍາມ
ລວບລວມເອກະສານກ່ຽວກັບການປະຕິບັດແລະການສິດສອນສະມາທິຂອງເພີ່ນ. ຮູບພາບແຕ່ລະແຜ່ນແມ່ນ
ພາກຜົນຂອງການພິຈາລະນາຢ່າງຖືກຕ້ອງ ຖືກຄັດເລືອກໂດຍພະສົງ ແລະເປັນລາຍງານທີ່ມີຄ່າຍິ່ງ
ຂອງພວກເພີ່ນທີ່ສະແດງຕໍ່ຊາວໂລກ.

ທ່ານອາຈານ ຮັນສ໌ ເກອອກ ເບີເກີ ຖ່າຍຮູບພາບເຫຼົ່ານີ້ໃນຊ່ວງຈັດການປະຕິບັດວິປັດສະນາສອງຄັ້ງ ໃນປີ 2004
ແລະ ປີ 2005. ຮູບພາບເຫຼົ່ານີ້ເປັນພາກສ່ວນໜຶ່ງຂອງໂຄງການ “ສັນຕິໃນແຜ່ນດິນ”, ເຊິ່ງເປັນໂຄງການ
ເພື່ອສິລະປະແລະການສຶກສາດຳເນີນການລະຫວ່າງ ນະຄອນນິວຢອກແລະຫຼວງພະບາງ. ຮູບພາບເຫຼົ່ານີ້
ໄດ້ຈັດວາງສະແດງມາແລ້ວຕັ້ງແຕ່ປີ 2006 ເຖິງ 2013 ໃນຫົວຂໍ້ THE FLOATING BUDDHA (ພະພຸດທະເຈົ້າ
ລອຍອົງ) ທີ່ທ່າພິພິດທະພັນແຫ່ງຊາດຫຼວງພະບາງ. ປັດຈຸບັນນີ້, ຮູບພາບດັ່ງກ່າວຍັງໄດ້ກາຍເປັນພາກສ່ວນ
ໜຶ່ງຂອງທ່າພິພິດທະພັນໃນໂລກຕາເວັນຕົກ ຄື ທ່າພິພິດທະພັນສິລະປະສະໄໝໃໝ່ ທີ່ນະຄອນນິວຢອກ ແລະ
ການສະສົມຮູບພາບຂອງສ່ວນບຸກຄົນ.

ສະຕິປັດຖານສູດ, ເຊິ່ງເປັນພະສູດທີ່ອະທິບາຍເຖິງການປະຕິບັດວິປັດສະນາ ໄດ້ກຳນົດການຝຶກອິລິຍະບົດພື້ນຖານ
ສີ່ປະການຄື: ນັ່ງ, ຍືນ, ນອນ ແລະຍ່າງ. ການເຄື່ອນໄຫວປະຕິບັດຕາມອິລິຍະບົດເຫຼົ່ານີ້ຕ້ອງກຳນົດຢ່າງລະມັດ
ລະວັງ ແລະຈະຕ້ອງສຶກສາຈາກນັກປະຕິບັດ. ການປະຕິບັດວິປັດສະນາທັງສອງຄັ້ງຂອງພະສົງມີແມ່ຂາວກຸ່ມໃຫຍ່
ໜຶ່ງເຂົ້າຮ່ວມແລະປະຕິບັດຕາມຄຳແນະນຳຂອງແມ່ຂາວທຸ່ມຜູ້ໜຶ່ງທີ່ມາຈາກພາກໃຕ້, ຜູ້ທີ່ສ້າງຕັ້ງສຳນັກແມ່ຂາວຢູ່
ທີ່ນັ້ນ. ພາຍໃຕ້ການແນະນຳຂອງສາທຸ ໃຫຍອຸ່ນແກ້ວ ກິດຕິພັດໄທ, ການສອນວິປັດສະນາດັ່ງກ່າວນີ້ປັດຈຸບັນແມ່ນ
ຈັດຂຶ້ນເປັນປະຈຳຢູ່ຫຼວງພະບາງ, ແລະ ເປັນທີ່ດຶງດູດຈິດໃຈຂອງພະສົງສາມະເນນຈຳນວນຫຼວງຫຼາຍຈາກບັນດາ
ແຂວງພາກເໜືອຂອງລາວ. ການປະຕິບັດວິປັດສະນານີ້ເປັນພາກສ່ວນໜຶ່ງຂອງໂຄງການການສຶກສາຂອງພະສົງທີ່
ມຸ່ງໝັ້ນເພື່ອການສ້າງຕັ້ງສະຖາບັນການສຶກສາສົງຊັ້ນສູງໃນຫຼວງພະບາງ.

ການວາງສະແດງຈັດໂດຍ ສູນຂໍ້ມູນເອກະສານຮູບພາບພະພຸດທະສາສະໜາ
ພາຍໃຕ້ການອຸປະຖຳຂອງສາທຸ ໃຫຍອຸ່ນແກ້ວ ກິດຕິພັດໄທ
ຈັດໂດຍ ຄຳວອນ ບຸນຍະພອນ ແລະ ບຸນຊູ ໂຊທຳ ຮ່ວມກັບອາຈານ ຮັນສ໌ ເກອອກ ເບີເກີ.
ອອກແບບໂດຍ ແອນນາ ໄວລ, ຈັດການໂດຍ ໄປລອ້ນ ລິງແຮມ, ລາຍດອກ ໂດຍ ນິດຖາຄົງ ສົມສະນິດ
ຫ້ອງວາງສະແດງປະລະນະໂດຍ ໂຄງການມໍລະດົກພະພຸດທະສາສະໜາ ໂດຍໄດ້ຮັບທຶນຈາກມູນນິທິບາດົວ,
ຕູ້ແກ້ວສະໜັບສະໜູນໂດຍ ກອງທຶນສະຖານທູດອາເມລິກາສຳລັບປະເທດລາວ
ຮູບພາບປະຫວັດສາດຄົ້ນຄວ້າພາຍໃຕ້ໂຄງການເອກະສານທີ່ຢູ່ໃນສະພາບຊຸດໂຊມຂອງທີ່ສະໝຸດອັງກິດ (2006-2010)
ຮູບຖ່າຍຂອງອາຈານຮັນສ໌ ເກອອກ ເບີເກີ
ຂໍຂອບໃຈ ທ່ານນາງ ຟຣອງ ມໍຣິນ, ໂຄງການ ສັນຕິໃນແຜ່ນດິນ (2004-2008)

ປຶ້ມຮູບການວາງສະແດງ ພະພຸດທະເຈົ້າລອຍອົງ ແລະປຶ້ມຈາກສູນຂໍ້ມູນເອກະສານຮູບພາບພະພຸດທະສາສະໜາ ທ່ານສາມາດເປັນເຈົ້າຂອງໄດ້

